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Aanwezig:  
Aaike Kamsteeg  - voorzitter 
Ton Sins   - namens Dordrecht 
Jan Trapman   - namens Sliedrecht  
Jacques van de Minkelis - namens Hardinxveld-Giessendam 
Els Engbers    - namens Hendrik-Ido-Ambacht 
Chris Kruizinga   - namens Alblasserdam 
Adrie Willemstein   - lid Bestaanszekerheid Platform/ Participatiewet (ex-CRD) 
Deborah Harpal   - lid Bestaanszekerheid Platform/ Participatiewet (A team SDD) 
Marisa Joosten   - lid Bestaanszekerheid Platform/ Participatiewet (A team SDD) 
Jeanet Moerings   - beleidsondersteuner vanuit Zorgbelang Inclusief 
Marije Klink    - directielid SDD 
Mariska Overgaag  - beleidsadviseur SDD 
 
Afwezig:  
Max van de Pol   - namens Zwijndrecht 
Simone Rietveld   - namens Papendrecht 
  

Punt Onderwerp/discussie/afspraken 

1.  Welkom en vaststellen van de agenda Aaike opent de vergadering.  
De agenda wordt vastgesteld. 

2.  Verslag vergadering 17 maart 2025  
Jan is bij een bijeenkomst participatie hub Waardenland geweest. Het verslag hiervan wordt met de 
weekmail meegestuurd door Jeanet. Verder geen opmerkingen. Verslag wordt vastgesteld.  

3.  In gesprek met de SDD:  
Mededelingen/ vragen  -  Marije Klink 

➢ Stand van zaken/ voortgang onderzoek SDD: nog geen rapportage, wordt half april verwacht. 
➢ Stand van zaken Powerful Ageing: er lagen moties van Sliedrecht, Zwijndrecht en Dordrecht. 

Powerful Ageing pilot is gestopt. Er is een nieuwe pilot “Herstel Gerichte Ondersteuning” gestart. 
Hieraan mogen inwoners vrijwillig deelnemen. De aanbieder HRC voert gesprekken of deze wijze 
nog voldoet aan de oorspronkelijke opzet en wetenschappelijke opzet voor onderzoek. 
Men kan nu Herstel gerichte Ondersteuning naast HHO krijgen. Na twee weken moet men dan 
kiezen. 

➢ Stand van zaken bezuinigingen: meeste eerste gesprekken met de gemeenteraden zijn gevoerd. 
Bijna alle gemeenten zijn nog in verkennende fase. Er zijn nog geen besluiten genomen. 
Er is vooraf geen overleg geweest vanuit gemeenten met de SDD. Denk aan welke consequenties 
bezuinigingen kunnen hebben of aan mogelijkheden die SDD zelf ziet. 
Er is in de media aandacht besteedt aan de geruchten rondom bezuinigingen op de Drechthopper. 
Stroomlijn had voorbeeld actie formulieren gemaakt, er zijn 1500 ingevulde formulieren 
binnengekomen. 

4.  Adviezen: Er zijn 2 adviesaanvragen binnen gekomen. Adviezen moeten 5 mei bij de SDD zijn. 

Fijn dat de aanvragen dit keer zo op tijd zijn. 

 

4a Beleidsregels eenverdieners (toelichting door Marije Klink) 

Is erg technisch van aard. Landelijk is hier aandacht voor gevraagd, ligt voor een deel bij belastingdienst. De 

gemeenten is gevraagd dit op te lossen via de bijzondere bijstand. Het gaat om ongeveer 110 cliënten in de 

Drechtsteden. 110 is schatting van belastingdienst, SDD schat in dat het er 160 zijn. Er is een tijdelijke 

regeling 2022-2024; hierbij moet de SDD alles narekenen. Dit is arbeidsintensief. 

Nieuwe regeling komende jaren 2025-2027 gaan over forfaitaire bedragen. 

Moeten twee verschillende regelingen zijn is landelijk bepaald.  

DB moet stukken vaststellen. De stukken zijn landelijk opgesteld. 
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Het gaat om regels die toegepast zijn door de belastingdienst die correct zijn toegepast maar de uitwerking 

was ten nadele van een specifieke groep. Het gaat om een tekort aan bepaalde toeslagen. 

Vragen en opmerkingen: 

- Lastig te lezen. 

- Angst voor tweede toeslagenaffaire; kan er duidelijke info bij als cliënten aangeschreven worden? 

- Belastend en tijdrovend proces. 

- Er wordt in principe niet terug gevorderd. 

- Maak de regeling bekend bij diverse hulp instanties die mensen met financiële problemen 

ondersteunen. 

- Voorwaarden moeten goed uitgelegd worden. 

- Hoofdstuk kanttekeningen: forfaitair ….. onrechtmatig: is foutief. Dit wordt aangepast.  

- Het woord “belasting” waar bedoeld wordt “werkdruk” vervangen. 

- Er worden 2 consulenten op gezet. Het heeft geen effect op cliënten want eigen consulenten 

blijven eigen case load doen. 

- Is de groep waar het omgaat makkelijk te vinden? Degene via belastingdienst zijn makkelijk te 

vinden. Als er anderen zijn wordt het lastiger. Mogelijk mensen die én een uitkering hebben en 

inkomsten uit arbeid hebben. Het is een hele specifieke groep. 

- Mensen die bekend zijn bij de SDD kunnen gebeld worden, anderen zullen per brief geïnformeerd 

worden. 

- Communicatie is zeer belangrijk: stress sensitief en duidelijk. 

 

4b Beleidskader handhaving (toelichting door Mariska Overgaag) 

Na uitleg in RAS vergadering 9-12-2024 over start notitie handhaving en de opmerkingen die toen gemaakt 

zijn, heeft Mariska een aantal zaken aangepast. 

Mariska is aangesloten bij landelijke groepen m.b.t. handhaving. Ook anticiperend op nieuwe wetgeving 

Participatiewet in balans. 

Visie en missie: voorkomen dat mensen fouten maken (vroegtijdig signaleren), uitgaan van vertrouwen 

(duurzame oplossingen), misbruik streng aanpakken. 

Het gaat in dit beleidsplan om het waarom en wat.  

Het “hoe” (uitvoeringsplan) komt in het stuk nog niet aan de orde. 

Het heet wel beleidsplan maar is vooral een visie document. 

Handhaving niet langer als onderdeel van aparte afdeling maar van gehele organisatie. 

Werken vanuit een gezamenlijk beeld. 

Als consulent aan voorkant geen goede voorlichting geeft kunnen er later fouten ontstaan. 

Elke medewerker moet zijn haar rol en taken goed weten en kennen en kunnen toepassen. 

 

Reacties, vragen en opmerkingen: 

- Blij met deze visie. Goed leesbaar. Menselijk verhaal. 

- Casussen zijn wel erg “simpel”, Els kent wel complexere casussen 

- Moeilijk zal zijn het “grijze gebied”, dit gebied is vrij groot 

- Het gesprek, persoonlijk contact en rol van consulent is essentieel 

- Training, intervisie, casus besprekingen en van elkaar leren door medewerkers is essentieel  

- Lerende organisatie, vereist lerende medewerkers en lerend proces. Nieuwsgierig zijn naar het 

complete plaatje van een situatie. 

- Dit wordt meegenomen in hele proces rondom nieuwe Participatiewet in balans. Er is een heel 

landelijk plan m.b.t. scholing en kwaliteit m.b.t. invoering nieuwe wet. 

- Er is opleidingsbudget. 

- Doet meer recht aan huidige maatschappelijke ontwikkelingen en gevoel. 

- Er wordt een continuïteit in proces gemist (plan-do-check-act cirkel van Deming). Evalueren; 

wanneer en hoe vaak en wat doe je ermee? 



3 
 

- Fraude wet komt niet voor in het beleidsplan.  

- Kanttekeningen: vooruit lopend op nieuwe wetgeving. Risico kan tussenperiode zijn. Ministeries 

worstelen ook hiermee.  

- Er zijn andere gemeenten die nog “socialer” beleid opstellen. Waarschijnlijk is het beleid in 

Drechtsteden redelijk. 

- Belangrijk om vertrouwen te hebben in de mensen die het uit moeten gaan voeren; zij moeten 

steeds balans vinden; wanneer sociaal, wanneer streng etc. Hangt af van veel omstandigheden. 

- Gelijke situaties moet je gelijk behandelen. 

- Wat niet gelijk is moet je individueel bekijken; mogelijk door tweede persoon laten toetsen 

- Goed dat er rekening gehouden wordt met het feit dat mensen kunnen uitstromen uit de bijstand. 

- Moeilijk om maatwerk te leveren en wel een aantal principes formuleren waarop een besluit 

gegrond kan worden. 

- Hele beleid van SDD is erop gericht om preventief te werken en fouten te voorkomen, waardoor 

hopelijk ook minder handhaving nodig is. 

- Biedt dit visie document voldoende handvatten om aan de slag te gaan? 

- Zoek naar evenwicht tussen rechtvaardig en streng. 

- Hoe ga je het implementeren in de lokale situatie; met medewerkers van bv Bonkelaarhuis , sociaal 

raadslieden etc. Dus iedereen die met de doelgroep in aanraking komt (armoedebeleid). 

Er wordt ook hierin samen gewerkt met de sociaal wijkteams en netwerkpartners. Is breder dan 

alleen handhaving, ook preventie, stress sensitieve benadering etc. Dit is erg belangrijk. 

Als leden nog meer vragen of opmerkingen hebben over beide advies aanvragen, voor 25 april naar Aaike 

en Jeanet sturen! 

 

Andere vraag aan SDD: Hebben jullie de indruk dat cliënten bang zijn om een klacht in te dienen? Marije 

herkent het niet.  

Overig: Aaike is geweest bij een overleg over begeleiding. Was interessant. 

5. 7
. 

Uit de plaatselijke raden/ platforms en netwerken 
➢ Alblasserdam (Chris): symposium bijgewoond m.b.t. samenwerking alle hulpverleners rondom 

armoede en schulden. De adviesraad gaat in het najaar een vervolg bijeenkomst organiseren. 
➢ Dordrecht (Ton): bezig met advies huisvestingsverordening. Betrokken bij participatietraject 

rondom bezuinigingen. 
➢ Hardinxveld-Giessendam (Jacques): gb 
➢ Hendrik-Ido-Ambacht (Els): gb 
➢ Papendrecht (Simone): gb 
➢ Sliedrecht (Jan): advies uitgebracht “Sliedrecht schuldenvrij”. Brief vanuit platform tegen armoede 

m.b.t. bezuinigingen is verstuurd (mede ondertekend door ASD-S). 
➢ Zwijndrecht (Max): bijeenkomst geweest over bezuinigingen. 11 punten die algemeen omschreven 

zijn. Betaald parkeren was belangrijkste bespreekpunt. Weinig kritische vragen m.b.t. sociaal 
domein. 

➢ Jeugd hervormingsagenda (Max): - 
➢ Beschermd wonen en maatschappelijke opvang (centrumgemeente Dordrecht Ton):  
➢ Bestaanszekerheid Platform (Aaike):  
➢ Vervoer Platform  (Aaike):  

6. Mededelingen en rondvraag 

➢ Regionale themabijeenkomst jeugd ZHZ 20 mei; thema jongerenhuisvesting. Uitnodiging is 14-4 

verstuurd. 

➢ Vandaag stond er een stuk in NRC over armoede. Els stuurt door naar Jeanet. 

7. Volgende vergadering: 19 mei 2025 locatie Sliedrecht                                        

Thema:  1. Nieuwe Participatiewet in balans. 

Afsluiting: Aaike sluit om 21:02 uur de vergadering. 

 


